
s lovo s tarostky —

Vážení spoluobčané, měsíc utekl jako voda a opět jsme zde 
s dalším vydáním Opočenských novin. Slíbila jsem vám, že 
dalším tématem bude rekonstrukce koupaliště, ke kterému se 
zastupitelé jednoznačně přiklonili. Ráda bych se však nejprve 
pozastavila nad oslavami města. 

Oslavy 950 let města Opočna
Vždycky se říká, že polovinu úspěchu dělá počasí. Opravdu jsem 
chvílemi tlačila očima, aby bouřka a déšť, který se přehnal všude 
v okolí, se nám vyhnul. Když jsem viděla naše nejmenší, jak jsou 
připraveni na vystoupení, hrozně by mě mrzelo, kdyby jim do je-
jich vystoupení zasáhl déšť. Naštěstí počasí vydrželo, bylo krásně 
a já musím všem vystupujícím poděkovat, že svým vystoupením 
vnesli úsměvy do našich tváří. A pokud jste spokojení odcházeli 
domů i vy, pak velké poděkování patří organizátorům celé akce, 
kteří se snažili vám sobotní odpoledne zpříjemnit. Snad měl kaž- 
dý možnost prohlédnout si všechny otevřené památky, zajít se 
podívat na pohádkový les v zámeckém parku a občerstvení na 
Trčkově náměstí vám celé odpoledne zpříjemnilo. Velice dobře 

byla hodnocena také práce technických služeb, které pomohly 
nejen s přípravou, ale i s úklidem, kdy druhý den ráno nebyly vi-
dět známky toho, že se večer v Opočně slavilo. Ještě jednou všem 
velké poděkování. 

Rekonstrukce koupaliště
Jak jsem již zmiňovala v minulém vydání Opočenských novin, po 
letošní zimě byla situace okolo bazénu opravdu neutěšená. Zjistila 
se spousta závad, které jsme byli schopni odstranit pro letošní rok, 
řekla bych, tak trochu již silou vůle. Rozhodnutí, aby koupaliště 
v Opočně dál fungovalo, bylo jednoznačné. Celková rekonstrukce 
a výměna bazénu je nutná. S rekonstrukcí by se mělo začít hned 
po letošní sezoně, pravděpodobně v září, a pokud vše dobře půjde, 
v příštím roce otevřeme již nově zrekonstruované koupaliště.
 Spolu s panem Hradeckým, ředitelem technických služeb měs-
ta, jsme pro vás připravili pár fotek, na kterých je dobře vidět, že 
se na koupališti opravdu podepsal zub času, a tak s novým řeše-
ním určitě přispějeme k tomu, že se zase na koupališti budeme 
potkávat. Společně k tomu je potřeba řešit i odstavné plochy pro 
auta a vůbec celkově neutěšenou situaci s parkováním, úpravu 
chodníku v této lokalitě, osvětlení, atd. 
 Starostka města Šárka Škrabalová
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Opočno oslavilo 9. června 950 let od první písemné zmínky o městě. Na Trčkově náměstí se představily místní spolky s programem pro děti, 
vystoupili žáci základní a základní umělecké školy nebo opočenské mažoretky. Byla představena časová schránka, pokřtěna nová kniha  
o Opočně a v historickém centru byly zpřístupněny vybrané památky. Oslavy poté pokračovaly večerními koncerty. foto: Michal Fanta



zprávy nejen z  radnice —

S T A V  B A Z É N Ů  
N A  K O U P A L I Š T I  B R O U M A R

Stěnou velkého bazénu prosakuje voda do odtokového žlabu. Za 
normálního stavu by měla odcházet pouze přepadem. Netěsnost-
mi v odtokovém žlabu pak voda „mizí“ do okolního terénu. Je vi-
dět také silné narušení obkladů včetně betonu.

Pod oblou hranou dětského bazénu došlo k odtržení horní vrstvy 
betonu, kudy protéká voda a trhá obklady v celých metrech.

Vedle středové dilitační spáry na dně velkého bazénu je patrná 
podélná prasklina přes celý bazén. Bazén se láme jak podélně, 
tak příčně. Dvě třetiny obkladů dna i stěn drží jen tlakem vody. 
Větší opravy se provizorně řeší použitím stěrky.  
    foto: Luboš Hradecký

Co bude dál?
V souvislosti s neutěšeným stavem bazénových těles a zvyšujícími 
se nároky a náklady na jejich údržbu schválila rada města před-
ložené zadání veřejné zakázky na akci „Projektová dokumentace 
– Rekonstrukce koupaliště Broumar“, návrh členů komise pro 
otevírání, posouzení a hodnocení nabídek a návrh oslovovaných 
firem. 
 Rekonstrukce koupaliště by měla začít po letošní sezoně, prav-
děpodobně v září. V příštím roce bychom se tak už možná mohli 
koupat v novém. O dalším vývoji vás budeme informovat.  (red)

S T A V B A  O B C H V A T U  M Ě S T A
B Y  M O H L A  Z A Č Í T  U Ž  V  Z Á Ř Í

Zbývá už jen pár měsíců a silničáři se vrhnou na výstavbu prv-
ní části obchvatu třítisícového Opočna. Konkrétně půjde o sil-
niční přeložku komunikace II/298. V současné chvíli ladí hejt-
manství před samotnou výstavbou poslední detaily a vyhlásilo 
výběrové řízení na zhotovitele.

Trasa obchvatu se objevila už i na mapovém portálu mapy.cz. 
Doufejme, že se vše podaří a avizovaný termín zahájení v září 
2018 se stihne.  zdroj: mapy.cz

„Výběrové řízení na zhotovitele předpokládá zahájení výstavby 
v září 2018, stavební práce by měly být dokončeny do konce října 
2019,“ uvedl mluvčí krajského úřadu Michal Friček s tím, že sa-
motná kolaudace stavby se předpokládá do konce roku 2019.
 V první etapě obchvatu Opočna, která bude znamenat vý-
stavbu více než dva kilometry dlouhého severního úseku, dojde 
k propojení komunikace II/298 ve směru od nedaleké Dobrušky 
s komunikací II/304 ve směru na Bohuslavice a silnice třetí třídy 
ve směru na České Meziříčí.
 Předpokládané náklady na první etapu jsou 163 milionů korun. 
V návaznosti na dostavbu prvního úseku pak chce Královéhra-
decký kraj začít druhou etapu výstavby. Ta bude znamenat dobu-
dování 1,5 kilometru dlouhé komunikace na jih do města k nyněj-
ší benzínové stanici a ke křižovatce na Přepychy či Očelice. Druhá 
etapa má přijít na 177 milionů. Zdroj: Rychnovský deník

O P O Č N O  B Y L O  O C E N Ě N O 
V  S O U T Ě Ž I  Č I S T Á  O B E C

Dvanáctý ročník soutěže obcí Královéhradeckého kraje Čistá 
obec 2017 v třídění odpadů byl pro naše město úspěšný. V ka-
tegorii nad 2.000 obyvatel město získalo titul Skokan roku.

Titul byl udělen za nejvyšší meziroční nárůst sběru jednotlivých 
komodit odpadů (zlepšení o 33 %). Celkově se ve městě vytřídilo 
téměř 200 tun odpadu (papíru, plastu, skla, kovu a nápojových 
kartonů). Úspěch v soutěži byl oceněn finanční odměnou ve výši 
25.000 Kč od společnosti EKO-KOM, a. s., která systém zpětného 
odběru a využití odpadů provozuje. Získaná odměna bude využi-
ta na zlepšení životního prostředí ve městě. 
 Město bude i nadále podporovat aktivity směřující ke snížení 
množství směsného komunálního odpadu ukládaného do popel-
nic. Hodlá pokračovat v zavedeném mobilním sběru plastů, podle 
potřeby dovybavit stávající stanoviště novými kontejnery a nově 
zřídit kapacitnější sběrné místo na sídlišti v Dobrušské ulici s po-
lozapuštěnými kontejnery na papír, sklo a plasty. 
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Šek na 25.000 korun převzali zástupci města v čele se starostkou na 
slavnostním vyhlášení výsledků soutěže dne 30. 5. 2018 na Krajském 
úřadě Královéhradeckého kraje.  foto: archiv KHK

  

 Za třídění město obdrželo v loňském roce od společnosti EKO-
KOM, a. s., odměnu v celkové výši 435.804 Kč, která byla využita 
v odpadovém hospodářství města na podporu třídění odpadů. 
Výše uvedených výsledků bylo dosaženo především díky obča-
nům města, kteří se snaží odpady pravidelně třídit a ochrana ži-
votního prostředí jim není lhostejná.  
 Bc. Jaroslav Koudelka, vedoucí oddělení 
 životního prostředí Městského úřadu Opočno

P R O d E j N A  V  Č Á N C E  j E  O P Ě T 
K  P R O N Á j M U .  Z V A Ž U j E  S E 

I  P O j Í Z d N Á  P R O d E j N A

Město Opočno vyhlásilo záměr na propachtování nebytových 
prostor prodejny v Čánce čp. 17 – prodejna. Podmínkou je za-
chování prodejny potravin a prodejní doba minimálně 4 dny 
v týdnu.

Zahájení pachtu (nájmu) dle dohody. Minimální výše pachtov-
ného (nájmu) je 1.500 Kč/měsíc. Zájemci mohou předkládat své 
nabídky do 1. 8. 2018 do 15 hodin. Bližší informace na Městském 
úřadě Opočno, odbor majetku a rozvoje města, na tel. č. 494 669 
630 nebo 494 669 635. 
 Rada města zároveň pověřila odbor majetku a rozvoje města 
prověřením podmínek pro zajíždění pojízdné prodejny do Čánky, 
aby bylo zajištěno zásobování této části města.  (red)

O d E Č T Y  V O d Y

Vážení občané, je tu další termín pravidelného čtvrtletního ode-
čtu vodoměrů (k 30. 6. 2018). Dovolujeme si vás opět požádat 
o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů pomocí odečíta-
cího lístku, který odevzdáte v podatelně městského úřadu nebo 
v kanceláři technických služeb. Je možné také zavolat na tel. čísla: 
494 667 616 a 725 189 385, nebo poslat odečet e-mailem: machu-
tova@tsmopocno.cz a nebo pomocí formuláře, který najdete na 
našich webových stránkách: www.tsmopocno.cz (prosím, nahlá-
sit nejpozději do 9. 7. 2018). Děkujeme.
 Zdeňka Machútová, Technické služby města Opočna

R E K O N S T R U K C E  S I L N I C E  I I / 2 9 8 
O Č E L I C E  –  O P O Č N O

Od 10. 7. do 26. 8. 2018 bude probíhat III. etapa rekonstrukce 
silnice č. II/298 Ledce – Opočno, a to v úseku od křižovatky na 
Mokré za Očelicemi přes Čánku až po čerpací stanici u Opočna 
a silnice č. II/298 bude v tomto úseku uzavřena. K uzavírce a k ob-
jížďce bylo vydáno rozhodnutí MěÚ Dobruška, silničním hospo-
dářstvím.

Dne 10. 7. zahájí firma ALPINE Bau CZ, která provádí re-
konstrukci, frézování povrchu silnice od křižovatky na Mok-
ré u Očelic k Čánce a Opočnu, do Čánky bude možný přístup 
pouze přes Vodětín.

 Objízdná trasa do Třebechovic pod Orebem pro osobní auto-
mobily je vedena přes Opočno – Podzámčí, Vodětín, Mokré, Jí-
lovice, Vysoký Újezd, Městec do Ledců a dále do Třebechovic p. 
Orebem.
 V době uvedené uzavírky nebudou obsluhovány autobusové 
zastávky v Čánce – rozcestí a v Čánce – kaplička. Tyto zastávky 
budou přemístěny ke křižovatce v Opočně – Vodětín u čističky od-
padních vod.  Eva Rohlenová, 
 referentka odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

K VŮLI  Z V ÝŠENÉMU PROVOZU 
BUdE U ŠKOLK Y TŘICÍTK A

V oblasti u mateřské školky, nových bytových domů a domova 
důchodců by měla vzniknout zóna se sníženou rychlostí 30 ki-
lometrů za hodinu.

U mateřské školy a domova důchodců budou zřízeny zpomalovací 
prahy. Přibude také dopravní značka zákaz stání u mateřské školy 
na straně před bowlingem. Nové značení musí ještě schválit Poli-
cie ČR a dopravní inspektorát.
 Doufejme, že v této části města tak dojde ke zklidnění dopra-
vy, která narostla v souvislosti s osídlením nově dostavěných by-
tových domů v lokalitě. Nejen podle komentářů na facebookové 
stránce Kultura v Opočně je zde totiž pohyb hlavně s dětmi dost 
nebezpečný. (red)

V A R H A N Y  U Ž  j S O U 
V  R U K Á C H  O d B O R N Í K A

Dovolte mi, abych se s vámi touto cestou podělila o aktuální 
informace týkající se obnovy varhan v kostele Narození Páně 
v Opočně.

Řada z vás přispěla na záchranu tohoto nástroje, o kterém jsem již 
psala v předchozích vydáních Opočenských novin, a to buď adop-
cí píšťal, finančním příspěvkem na sbírkové konto nebo dobro-
volným vstupným na některý z benefičních koncertů. Vám všem 
náleží veliké poděkování. 
 A právě díky Vám mohly být zahájeny práce na záchraně tohoto 
jedinečného nástroje. Odborných prací se ujal zkušený varhanář 
Ivan Bok z Krnova. Obnova varhan bude náročná a náklady se při-
blíží k částce 1,5 mil. Kč. Vzhledem k tomu, že není reálné získat 
takovou sumu během jednoho roku, bude oprava rozložena do 
delšího časového úseku, a to asi tří let. 

Odečítací lístek naleznete na straně 16



 Jsem však přesvědčena, že naše společné úsilí přispěje velkou 
měrou ke zdárnému výsledku a že se budeme moci brzy těšit na 
první tóny „nových“ varhan.

Jednomanuálový mechanický nástroj postavený pravděpodobně 
v roce 1748 v králické dílně.  foto: archiv 

 Pokud se najdou mezi vámi další zájemci, kteří by chtěli přispět 
na záchranu varhan, vyberte si jednu z možností a staňte se sou-
částí společenství lidí, kterým není lhostejné, jaký odkaz po nás 
zbude pro příští generace. Když společně zachráníme tento jedi-
nečný nástroj, můžeme na sebe být pyšní jak my sami, tak i příští 
generace. 
 V případě zájmu o adopci píšťal, která je možná již od 300 Kč až 
do 5.000 Kč, kontaktujte tajemnici městského úřadu, Mgr. Rená-
tu Černou, tajemnice@mu.opocno.cz, mob.: 725 761 524. 
 Odměnou vám bude dobrý pocit a originální děkovný list se 
jménem, který vám bude navždy připomínat vaše rozhodnutí za-
pojit se do tohoto projektu. Děkovný list může být i originálním 
dárkem pro vaše blízké, který je jistě potěší a připomene skutečné 
životní hodnoty.
 Adopcí píšťal bylo získáno cca 120 tis. Kč, stav sbírkového kon-
ta se blíží částce 300 tis. Kč a velké poděkování patří nejen vám 
všem, kteří jste přispěli, ale i např. společnosti Bohemilk a.s.  
Opočno. Ta se rozhodla být hlavním sponzorem jednoho z bene-
fičních koncertů. Částkou 20 tis. Kč zajistí další jedinečný zážitek 
v podobě koncertu, jehož celý výtěžek z dobrovolného vstupného 
půjde rovněž na záchranu varhan. 
 Ať již zvolíte jakoukoliv cestu, jak pomoci k záchraně varhan, 
patří vám velké poděkování. A když vám zrovna nedovoluje vaše 
finanční situace přispět nějakou částkou, přijďte nás třeba podpo-
řit svou účastí na některý z benefičních koncertů. Vstupné je dob-
rovolné a my se na vás budeme vždy těšit. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno 

Aktuální schéma stavu adopce píšťal naleznete na www.opocno.cz 

V Y Š L A  N O VÁ  K N I H A  O  O P O Č N Ě . 
K O U P Í T E  j I  V  I N f O R M A Č N Í M  C E N T R U

Město Opočno vydalo u příležitosti 950 let od první písemné 
zmínky o Opočně novou publikaci – Opočno ve fotografiích, 
která byla pokřtěna na oslavách města 9. června.

Knihu slavnostně pokřtili starostka Šárka Škrabalová a mís-
tostarosta Marian Slodičák.  foto: Michal Fanta

Kniha nabízí několik desítek současných fotografií krásných zá-
koutí města Opočna. Autorem fotografií je fotograf Michal Fanta 
a grafické zpracování knihy provedlo Studio otherwise.cz. Knihu 
zakoupíte za 230 Kč v Informačním centru Opočno. (red)

O P O Č E N S K Á  T Ě L O C V I Č N A 
S E  P Ř E V L É K Á  d O  N O V É H O

Z důvodu záboru pozemku pro staveniště a bezpečnosti pohybu v ob-
jektu školy je přístup do školy možný pouze dolní branou pod interná-
tem nebo brankou pro pěší.  foto: archiv školy

Na základě usnesení krajského zatupitelstva dojde ke sloučení 
Střední průmyslové školy, střední odborné školy a středního od-
borného učiliště Nové Město nad Metují se Střední školou a Zá-
kladní školou, Nové Město nad Metují. Od 1. 7. 2018 ponese tedy 
i škola v Opočně nový název Střední průmyslová škola, Odborná 
škola a Základní škola, Nové Město nad Metují. 
  Od začátku května probíhají v opočenské části školy stavební 
práce. Probíhá zateplení budovy tělocvičny, výměna oken a dve-
ří, zajištění odtoku vody a provedení svislé zemní izolace budovy. 
Uvnitř tělocvičny dojde k výměně vnitřních stropních podhledů 
a k výměně osvětlení za ledkové. Pevně věříme, že nám i opočen-
ským spolkům, které tělocvičnu využívají, tato rekonstrukce při-
nese mnoho radosti. Mgr. Pavlína Sobotková
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SBÍRKOVÉ KONTO 

NA VARHANY
Na opravu varhan v klášterním kostele Narození Páně 

v Opočně můžete přispět také finančně na sbírkové 
konto, které bylo za tímto účelem zřízeno:

5076996329/0800
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Š K O d A  A U T O  O T E V Í R Á  N O V Á 
U B Y T O V A C Í  Z A Ř Í Z E N Í  V  O P O Č N Ě 

Společnost ŠKODA AUTO otevírá v Opočně tři nová ubytovací 
zařízení pro své zaměstnance. 

„Převážně se jedná o bytové jednotky se dvěma dvoulůžkovými po-
koji, společnou kuchyní a sociálním zařízením. Celková kapacita 
ubytování je 200 míst,“ říká vedoucí závodu ŠKODA AUTO v Kva-
sinách Jiří Černý. Parkování pro více než 60 vozů je k dispozici pří-
mo u ubytovny.  Kromě nových možností ubytování v Opočně, kte-
ré odpovídají standardu definovanému společností ŠKODA AUTO, 
nabídne společnost dále od 1. července zaměstnancům k pronájmu 
takzvané startovací byty. „Tyto byty chceme přednostně nabídnout 
mladým párům a rodinám s dětmi,“ doplňuje Černý.  (red)

P O Č A S Í  V  O P O Č N Ě  –  K V Ě T E N  2 0 1 8

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteorologic-
kou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů (VÚLHM 
Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. Srážky jsou rov-
něž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha stanice: nadmořská 
výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 16°6'30.534"E).
 V květnu 2018 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m nad 
terénem 17,7 ºC, což je zde maximum (tak jako i v roce 2002, rov-
něž 17,7 ºC) a o 2,8 stupně více než dlouhodobý květnový průměr 
(14,9 ºC, v období 2001 až 2018). Celkový srážkový úhrn v květnu 
2018 činil 57,5 mm a byl zhruba v polovině mezi osmnácti květno-
vými úhrny (sedmý nejnižší).
  Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sle-
dovaných časových termínech uvádí graf. 
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v květnu 2018
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 Jak již bylo zmíněno, letošní květen byl jedním ze dvou nejtep-
lejších květnů (2002, 2018) za celé období našeho současného 
měření (2001–2018). V prvních dvou dekádách teploty vzduchu 
kolísaly v rozmezí od 4,6 ºC do 26,1 ºC, koncem měsíce (od 22. 5. 
2018) se pohybovaly v rozmezí od 10,3 ºC (25. 5. 2018) do 31,1 ºC 
(31. 5. 2018). 
 Nejvyšší srážkové úhrny byly naměřeny 10. 5. 2018 (25,5 mm), 
17. 5. 2018 (18,2 mm) a 16. 5. 2018 (7,0 mm). V ostatních dnech 
se srážkami byly jejich úhrny podstatně nižší: 2,0 mm 13. 5. 2018, 
1,8 mm 23. 5. 2018, 1,2 mm 1. 5. 2018, 1,0 mm 15. 5. 2018, 0,4 mm 
8. 5. 2018 a 11. 5. 2018.  Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z jednání  rady —

Rada města č. 95/2018 (21. 5. 2018)

 − Rada města Opočna schvaluje uzavření nájemní smlouvy č. 
9/50/18/0089/MA//F mezi městem Opočnem a Správou silnic 
KHK na užívání silničního pozemku za účelem umístění pro-
dejních stánků v době konání tradiční pouti PORCINKULE 
2018 a pověřuje paní starostku jejím podpisem.

 − Rada města Opočna souhlasí s úplnou uzavírkou silnice č. 
II/298 v úseku Ledce – Očelice v termínu od 4. 6. 2018 do 9. 
7. 2018 a v úseku Očelice – Opočno v termínu od 10. 7. 2018 
do 26. 8. 2018, souhlasí s navrženými objízdnými trasami, 
jak pro osobní, tak i pro nákladní dopravu, které jsou vede-
ny zastavěným územím města Opočna, souhlasí s umístěním 
přechodného dopravního značení a upozorňuje žadatele na 
skutečnost, že ve dnech 4. 8. 2018 a 5. 8. 2018 bude z důvodu 
konání opočenské pouti Porcinkule 2018 úplná uzavírka silni-
ce II/298 od křižovatky se silnicí III/308 15, křižovatka ulice 
Nádražní a Hradecká, přes Kupkovo náměstí až po část uli-
ce Dobrušská, objízdná trasa v obou směrech a pro veškerou 
dopravu je vedena od křižovatky silnice III/308 15 se silnicí 
II/304, křižovatka u Jordánku, směrem na Pohoří, přes Pulice 
do Dobrušky.

 − Rada města Opočna rozhodla pokračovat v projekčních pra-
cích na lokalitě Ořechová II se společností Proxion s.r.o. Ře-
šeno bude celé území. Smlouva, příp. dodatek smlouvy bude 
předložen ke schválení na jednání rady města.

 − Rada města Opočna rozhodla zatím nezadávat vypracování 
prováděcí projektové dokumentace na rekonstrukci čp. 2 z dů-
vodu nezajištění financování celého projektu.

 − Rada města Opočna schvaluje výsledek výběrového řízení a roz-
hodla uzavřít smlouvu se společností KOBIT, spol. s r. o., schva-
luje oznámení o výběru dodavatele a schvaluje kupní smlouvu 
a pověřuje paní starostku podpisem této kupní smlouvy.

 − Rada města Opočna schvaluje uzavření smlouvy na službu po-
věřence s paní Mgr. Janou Mervartovou.

 − Rada města Opočna souhlasí s podáním žádosti o poskytnutí 
dotace z projektu Česká knihovna.

 − Rada města Opočna rozhodla o nominaci pana Luboše Sluky 
na cenu ministra kultury České republiky v oborech profesio-
nálního umění.

Rada města č. 96/2018 (4. 6. 2018)

 − Rada města Opočna rozhodla uzavřít smlouvu na monitoring 
jakosti podzemních vod na skládce v Třešinkách v Opočně s fir-
mou FINGEO s.r.o. 

 − Rada města Opočna schvaluje znění smlouvy o dílo mezi měs-
tem Opočnem a firmou Václav Kánský, stavební činnost, Pře-
pychy na rekonstrukci sociálního zařízení v budově základní 
školy čp. 313 v Nádražní ulici.

 − Rada města Opočna souhlasí s užitím Kupkova náměstí pro 
představení vozidel Škoda v rámci Srazu vozidel této značky 
dne 7. 7. 2018.

 − Rada města Opočna schvaluje zadání akce „Restaurování sou-
soší Antonína Paduánského“ panu Hynku Bláhovi, Vysoký 
Újezd.

 − Rada města Opočna souhlasí se zadáním geodetického zamě-
ření areálu koupaliště, které bude jedním z podkladů pro výběr 
projektanta na rekonstrukci koupaliště.
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Rada města č. 97/2018 (18. 6. 2018)

 − Rada města Opočna rozhodla uzavřít s firmou Vodohospodář-
ský rozvoj a výstavba, a. s., smlouvu na zajištění technicko-bez-
pečnostního dohledu nad vodním dílem Broumar na rok 2018.

 − Rada města Opočna rozhodla zveřejnit záměr na pronájem 
nebytových prostor ve druhém nadzemním podlaží budovy čp. 
462, která je součástí pozemku p. č. 462 s přístupem přes budo-
vu čp. 246, která je součástí pozemku p. č. 449/1. Cena nájmu 
bude stanovena ve výši 310 Kč/m2/rok.

z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města č. 24/2018 (18. 6. 2018)

 − Zastupitelstvo města Opočna schvaluje zprávu o výsledku pře-
zkoumání hospodaření města za rok 2017. Zastupitelstvo pro-
jednalo a schvaluje závěrečný účet města za rok 2017 a vyjadřu-
je souhlas s celoročním hospodařením města, a to bez výhrad.

 − Zastupitelstvo města Opočna schvaluje účetní závěrku města 
Opočna za rok 2017 sestavenou k 31. 12. 2017.

 − Zastupitelstvo města Opočna schvaluje střednědobý výhled 
rozpočtu města Opočna na období 2019–2021 dle předložené-
ho návrhu.

 − Zastupitelstvo města Opočna schvaluje poskytnutí investič-
ní dotace na rok 2018 společnosti GURU FILM s.r.o. ve výši 
100.000 Kč na realizaci hraného dokumentu o Františku Kup-
kovi.

 − Zastupitelstvo města Opočna rozhodlo realizovat převod byto-
vých jednotek v bytovém domě čp. 680 v Podzámčí v Opočně.

 − Zastupitelstvo města Opočno rozhodlo, že pro příští volební 
období 2018–2022 bude zachován stejný počet členů zastupi-
telstva, tzn. 15.

společenská  kronika  —

V ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L Y :
Marie Faltová                5. 6. 1933
Stanislava Senková 19. 6. 1928
 Srdečně gratulujeme!

z  opočenských škol  —

Ž Á C I  Z Á K L A d N Í  Š K O L Y  O P O Č -
N O  N A V Š T Í V I L I  d O M O V  d Ě d I N A

Již čtvrtým rokem probíhá v ZŠ Opočno projekt Etická výcho-
va ve školách podporovaný z krajského grantu, letos pod ná-
zvem Ukaž mi svůj svět. 

Motto projektu praví: „Vzájemné poznání je cestou k vzájemnému 
pochopení.“ Žáci plní jednou za měsíc aktivity směřující k vnímá-
ní odlišnosti a potřeb ostatních, zamýšlejí se nad vztahy k sobě i ke 
svému okolí, vedou je k uvědomění si potřeby vzájemné pomoci 
a pochopení, spolupráce a úcty.

 Součástí aktivit byla také závěrečná návštěva v Domově Dědi-
na, domova pro dospělé osoby s mentálním postižením, případ-
ně s přidruženou tělesnou nebo smyslovou vadou. Žáci navštívili 
střediska v Českém Meziříčí, Přepychách a Opočně. 
 Dozvěděli se, jaké druhy služeb střediska poskytují, setkali se 
s klienty, měli možnost si s nimi popovídat a vyrobit si jednodu-

chý výrobek. Na žáky návštěva Domova Dědina velice zapůsobi-
la. Svěřili se s počátečními obavami i překvapením, jak mile byli 
v domově přijati.   Mgr. Jaroslava Pachovská

Na žáky návštěva Domova Dědina velice zapůsobila. Svěřili se s po-
čátečními obavami i překvapením, jak mile byli v domově přijati.
 foto: archiv školy 

Několik postřehů žáků 5. ročníků
– Domov je krásný barevný dům. Uvítala nás paní Olinka. Vyrá-
běli jsme papírová srdíčka a zdobili perníčky. Někteří klienti jsou 
velmi šikovní. Vyrábějí např. náramky z gumiček, drátkované 
stromečky a další výrobky. Mají se v domově velmi dobře, ale my-
slím, že jim schází rodina. Když jsme odcházeli, přáli si, abychom 
zase přijeli.
– Byli jsme mile přivítáni. Viděli jsme, jak se jim v domově žije 
a předali jsme jim dárečky. Měli z nich radost. Zahráli jsme na 
flétnu a oni k tomu zpívali. Ještě pro nás připravili soutěže a hráli 
s námi v jednom týmu. 
 Potom si někteří z nás zasadili kytičku, kterou jsme si odnesli 
na památku, jiní si vyrobili papouška z obtisknutých rukou. Po-
tom jsme museli zpět do školy. Jedna klientka brečela a byla smut-
ná. Mně se taky chtělo brečet, ale déle jsme tam už zůstat nemohli.
– Když jsme přijeli, všichni nám podávali ruce. Byli hodně milí. Ně-
kteří klienti jsou dost samostatní a chodí třeba na nákup nebo do 
práce. Jiní potřebují péči, proto zůstávají v domově a pomáhají tam.
– Uvědomila jsem si, že bychom si měli vážit toho, že jsme zdraví. 
Klienti domova byli super, a kdo se jim posmívá, měl by se nad se-
bou zamyslet.  žáci 5.A a 5.B 

Všem zaměstnancům a vedení Domova Dědina děkujeme za 
vstřícnost, bezvadnou organizaci, trpělivost, ochotu a velice vlíd-
né přijetí ve všech navštívených střediscích.
 Děti, ale i paní učitelky odcházely z návštěvy plné emocí a krás-
ných zážitků.  Mgr. Věra Šmídová, koordinátorka projektu

Projekt se uskutečnil za finančního přispění
Královéhradeckého kraje.

C E S T A  Z A  P O K L A d E M

Ve středu 6. června se uskutečnila pro všechna oddělení školní 
družiny a klubu napínavá a dobrodružná CESTA ZA POKLA-
DEM. Podle připravených map jsme se vydali plnit jednotlivé 
úkoly – jízda na koloběžkách, zpěv, luštění tajenky a mnohé další. 
Na konci cesty nás čekal poklad a opékání buřtů na dvorku školní 
družiny. Děkujeme za kompletní občerstvení panu Matouškovi 



ročník XXI. (XXVIII.) — číslo 7 | strana 7

a  panu Vejrovi. Panu Vostoupalovi pak za finanční podporu při 
nákupu pokladu. Touto akcí jsme podpořili KONTO BARIÉRY 
částkou 2.500 Kč. Děkujeme za velkou účast a už se těšíme na dal-
ší setkání!  Děti a pedagogové ŠD a ŠK při ZŠ Opočno

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í C

Irena Obermannová: Jasnozřivost
V malebné vesničce Kytlice v Lužických ho-
rách se stala vražda. Místní farmář Ota Švarc 
byl nalezen ve svém domě mrtvý. Stalo se tak 
poté, co ohlásil, že objasní zločin spáchaný 
v Kytlicích před více než šedesáti lety. Alice 
začne navštěvovat Literární salón Alžběty 
Něžné, která se snaží porozumět řeči ptáků 
a dávno už není úspěšnou spisovatelkou. 

 Alžběta od svých žáků požaduje totální upřímnost. Alice na 
jejích salónech potkává několik zajímavých žen, z nichž se kaž-
dá ocitla na důležitém životním rozcestí. Chodí sem také malíř 
Lůďa z místního blázince. Dozví se Alice z povídek účastnic lite-
rárního salónu, kdo je vrah či vrazi? Začne Alžběta Něžná rozu-
mět řeči ptáků a stane se konečně jasnozřivou? A co to vlastně 
píše za knihu? 

j A K  S E  P Ř Í B Ě H  S T A N E  K N Í Ž K O U

Vojta Březovský, žák 3. třídy základní školy v Opočně, napsal 
dojemný příběh o svých kočičích kamarádech, který oboha-
til vlastními ilustracemi. Výsledkem je tenoučká knížka, kte-
rou jsme v úterý 19. června 2018 v Městské knihovně Opočno  
pokřtili.

Žák třetí třídy základní školy napsal svoji první knihu – Mikešův sen. 
Kniha je k zapůjčení v městské knihovně.  foto: archiv  knihovny

 Tato prvotina by se mohla stát základem pro větší knihu příbě-
hů, pohádek, básniček i obrázků. A kdo by ji měl vytvořit? 
 Školáci, budete mít prázdniny a třeba budete mít chuť něco na-
psat. Po prázdninách soustředím vaše výtvory v družině u paní 
učitelky Burýškové. Třeba se nám podaří společně vytvořit hezké 
literární dílo. Božena Tymichová
Přejeme Vojtovi, ať ho psaní stále baví a napadají ho další příběhy, 
jako je „Mikešův sen: Mňau“. Ty z vás, kteří ještě knížku neviděli, 
zveme do opočenské knihovny, kde si Vojtův příběh můžete pře-
číst či půjčit. Městská knihovna Opočno

V Ý B Ě R  Z  K N I Ž N Í C H  N O V I N E K

Oddělení pro dospělé
– Hana Marie Körnerová: Co neodvál ani čas. Román pro ženy.
– Camilla Läckberg: Čarodějnice. Detektivní román.
– Helen Fields: Dokonalé stopy. Detektivní thriller.
– Crystal King: Hostina smutku. Historický román.
– Robin Cook: Hostitel. Thriller z lékařského prostředí.
– Nora Roberts: Nezvaný host. Román pro ženy.
– Vlastimil Vondruška: Jičínské pole mrtvých. Historická detektivka.
– Alena Jakoubková: Mluvit o ex není dobré pro sex. Román pro ženy.
– Terry Hayes: Já, Poutník. Špionážní thriller.
– Miloslav Stingl & Jiří Kolbaba: Očarovaná Havaj. Cestopis.

Oddělení pro děti
– Daniela Krolupperová: Vědí draci o legraci? Pro nejmenší.
– David Almond: Příběh malého Andělína. Pohádkový příběh.
– Zdeňka Jordánová: Sirínek na cestách 
  Příběh o jedné cestě pro děti i dospělé.
– Nicholas Soray: Stáje Zlatá hvězda – Piráti v sedle. O zvířátkách.
– Heike Abidi: Dancing Girls – Ida překročí svůj stín. Pro dívky.
– Aaron Blabey: Zlouni. Komiks.
– Marissa Meyer: Renegáti. Fantasy.
– Radek Chajda: Senzační výbušné experimenty
– Clive Giffonrd: Fotbalová encyklopedie
– Stanislav Škoda: Tajemství Pražského hradu
  Ilustrovaný průvodce pro děti.

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny v sekci 
On-line katalog, Seznamy a novinky.

Č E R V E N C O V É  A K C E  V  K N I H O V N Ě

Oddělení pro dospělé 
Výstavy: Vladimír Neff, John Wyndham

Oddělení pro děti 

S O U T Ě Ž : 
C O  M Á  Z N ÁT  S P R ÁV N Ý  O P O Č E ň Á K ? 

Velká prázdninová soutěž k výročí města – nejen pro Opočeňáky 
(hrací karta k vyzvednutí v knihovně a informačním centru)

Tvořivá dílna: Pohledy z knihovny
Výstava: výtvarné práce dětí ZŠ Opočno 

kultura  —

A  M O C  V Á M  d Ě K U j U . 
Z A  V Š E C H N O  A  V Š E M !

Množství svátečně oděných lidí směřujících v neděli 24. červ-
na v podvečer ze všech světových stran k Mariánskému kostelí-
ku v Opočně bylo předznamenáním významné události, která 
se v historických prostorách ten den uskutečnila.

Letos se dožívá úctyhodných devadesáti let Luboš Sluka, hudeb-
ní skladatel, rodák a čestný občan Opočna, a tak mu jeho rodiště 
připravilo oslavu za účasti mnoha vzácných hostů, mezi nimiž ne-
chyběli starostové okolních měst a obcí, umělcovi přátelé a známí 
nebo dokonce bývalí sousedé. 
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 Na úvod Petra Flígrová z Opočenské besedy hostům slavnosti 
mimo jiné připomněla: „Je tomu už devadesát let, kdy se do rodi-
ny opočenského knihtiskaře narodil chlapec, kterému dali jméno 
Luboš. V té době nikdo jistě netušil, že z něj vyroste jeden z nej-
významnějších českých hudebních skladatelů druhé poloviny 20. 
století, po němž jednou bude dokonce pojmenován asteroid. My 
jsme rádi, že dnes můžeme projevit svou úctu Luboši Slukovi za 
jeho celoživotní dílo a oslavit jeho krásné výročí v jeho společnosti 
tím, co je mu nejbližší.“

Mezi gratulanty nechyběla ani starostka Opočna Šárka Škrabalová. 

 A protože není lepší způsob jak oslavit úžasné jubileum hu-
debního skladatele než hudbou, zvala předsedkyně Opočenské 
besedy postupně na scénu umělce, kteří interpretovali výběr ze 
Slukovy rozsáhlé tvorby. Slavnostní koncert zahájily Renesanční 
písně v podání Jakuba Patočky (zpěv) a Radky Zdvihalové (var-
hany), následovala Porcinkule (samozřejmě, že opočenská) pro 4 
flétny v podání Jana Ostrého a jeho žáků. Dlouhotrvající potlesk 
si vysloužily tři ukolébavky – Jakoubkova, Eliščina a Usínej každý 
den s pohádkou v náručí, které zazpívala Alena Tichá s varhan-
ním doprovodem Radky Zdvihalové. Následovaly Meditace na 
téma a putování F. V. Heka v podání Petra Zdvihala st. (housle) 
a Radky Zdvihalové. Nakonec se představilo Heroldovo kvarteto, 
které mistrně provedlo Smyčcový kvartet č. 4. 

Na závěr koncertu se rozezněly zvony na nedaleké zvonici. 
 foto: 2x Simona Štěpánková

 Před závěrečnou skladbou se symbolickým názvem Loučení 
došlo samozřejmě i na gratulace. „Vážený pane Sluko, slavíte vý-
znamné životní jubileum a ani my, Opočeňáci, bychom nechtěli 

zůstat pozadu a rádi bychom Vám popřáli,“ pronesla slavnostním 
tónem Šárka Škrabalová, starostka města a pokračovala: „Z ves-
míru na nás svítí hvězdičky nejen Františka Kupky, Medy Mlád-
kové, ale i ta Vaše. Čeho si vážíme nejvíce, je ale to, že jste všichni 
čestnými občany našeho města. Přeji Vám, aby ta Vaše hvězdička 
zářila tolik jako Vy, aby dávala energii Vám, ale i všem, kteří se 
s Vámi setkávají a mají Vás rádi. Přejeme Vám hodně zdraví a po-
hody, a pokud se budete rád dál do Opočna vracet, bude pro nás 
čest Vás zde vždy přivítat.“    
 Na Luboši Slukovi bylo patrné, že si koncert opravdu užívá a že 
mu provedení jeho skladeb přináší oprávněnou radost. Ve svém 
poděkování znovu přesvědčil, jak rád se do rodného města vrací 
a jak rád roky v něm prožité vzpomíná.  I před zaplněným Marián-
ským kostelíkem se rozpomněl na chvíle spojené právě s prostora-
mi, jež v současnosti slouží jako městská koncertní a obřadní síň: 
„Před sedmdesáti lety jsem v Opočně působil jako regenschori. 
Tady jsem hrával celý květen na varhany, to byly tak zvané májové 
pobožnosti. Vždycky se našel prostor i pro muzicírování,“ uvedl 
a připomněl také jména jako Marta Kuchařová a Eva Kupková 
(zpěvačky) či výborného houslistu Karla Růžičku. Nakonec něko-
likrát zopakoval: „A moc vám děkuju. Za všechno a všem!“ 
 Poslední tóny sice dozněly, potlesk utichl, ale dárky, které po-
řadatelé slavnostního koncertu věčně dobře naladěnému a hu-
morem sršícímu oslavenci připravili, nebyly ještě kompletně 
předány. Ten poslední, unikátní, symbolicky „rozbalili“ ve chvíli, 
kdy skladatel opouštěl kostelík. Na jeho počest se totiž rozezněly 
zvony ve zvonici, a kdo ví, možná, že právě jejich hlas inspiroval 
Luboše Sluku k napsání další skladby.   Dana Ehlová

L E T N Í  I N T E R P R E TA Č N Í  K U R Z Y
I  L E T O S  N A B Í d N O U  Ř A d U  K O N C E R T Ů

S příchodem července vítáme v Opočně již pravidelně Letní in-
terpretační kurzy. V posledních letech probíhají ve spolupráci 
s pardubickou konzervatoří. 

S radostí můžeme konstatovat, že spokojenost panuje na všech 
stranách, především pak u diváků. Věříme tedy, že vám připra-
vené koncerty, jejichž přehled přinášíme, opět přinesou krásné 
okamžiky.
 Organizace koncertů spočívá zcela na bedrech organizátorů 
kurzů, Opočenská beseda se tak může spolu s vámi těšit na pří-
jemnou diváckou roli. Výjimkou je pouze 2. červenec, kdy v Ma-
riánském kostelíku přivítáme Bennewitzovo kvarteto. Program 
tohoto koncertu, jehož výtěžek věnujeme opět na obnovu varhan 
v kostele Narození Páně, představí především dílo J. Haydna. Na 
závěr pak zazní skladby Erwina Schulhoffa, jehož tvorba byla 
předčasně ukončena válkou (zemřel v roce 1942 v koncentračním 
táboře Wülzburg v Bavorsku).
 Těšíme se na shledání s vámi na některém z koncertů. Užijte si 
krásné léto a až se vydáte do blízkých či vzdálených míst – vyprá-
vějte o nás! (Tak to říkává pan Ivo Kašpar, náš bývalý předseda, 
a lépe to říci nedokážeme!)  Vaše Opočenská beseda 

Koncerty v rámci Letních interpretačních kurzů
1. 7. Zahajovací koncert lektorů

2. 7. Bennewitzovo kvarteto 
3. 7. Ateliér Pilař 

4. 7. Marko Ferenc 
5. 7. Závěrečný koncert kurzistů 

Podrobnosti naleznete v kulturním kalendáři.



k a l e n d á ř  a k c í  —

Č E R V E N E C  2 0 1 8

červen–září OPOČNEM ZA KUPKOU – 
MĚSTSKÁ HRA PRO DĚTI
Opočno
Hra vás zábavnou formou zavede do uliček his-
torického centra města, zámeckého parku i na 
nádvoří opočenského zámku. Instrukce a mate-
riály ke hře získáte v IC Opočno.

červenec
denně mimo 

pondělí 
9:00– 17:00

STÁLÁ EXPOZICE FRANTIŠKA KUPKY 
A LUBOŠE SLUKY
Výstavní síň F. Kupky a L. Sluky, nádvoří Státní-
ho zámku Opočno
Expozice věnovaná malíři Františku Kupkovi  
a hudebnímu skladateli Luboši Slukovi. 

do 31. 8. VýSTAVA VýTVARNýCH PRACÍ 
ŽÁKŮ ZŠ OPOČNO
Městská knihovna Opočno

neděle 
1. 7. 

19:00

LETNÍ INTERPRETAČNÍ KURZY: 
ZAHAJOVACÍ KONCERT LEKTORŮ
Obrazárna Státního zámku Opočno

pondělí 
2. 7. 

19:00

BENNEWITZOVO KVARTETO
Mariánský kostelík
Koncert v rámci Letních interpretačních kurzů. 
Výtěžek bude věnován na obnovu varhan v kláš-
terním kostele. Pořádá Opočenská beseda. 

úterý 
3. 7. 

19:00

LETNÍ INTERPRETAČNÍ KURZY: 
ATELIÉR PILAŘ
Mariánský kostelík

středa 
4. 7. 

19:00

LETNÍ INTERPRETAČNÍ KURZY: 
MARKO FERENC
Mariánský kostelík

čtvrtek 
5. 7. 

19:00

LETNÍ INTERPRETAČNÍ KURZY: 
ZÁVĚREČNý KONCERT KURZISTŮ
Obrazárna Státního zámku Opočno

sobota 
21. 7.  10:00–

15:00

POZNEJ SVÉHO FARMÁŘE
Sádky u Broumaru
Stánky regionálních producentů potravin, živá 
hudba, ukázky dravých ptáků, skákací hrad a další.

3.–5.  srpna PORCINKULE
Opočno

Průběžně aktualizovaný kalendář akcí v Opočně naleznete 
na www.opocno.cz, plakáty pak také na webových strán-
kách www.vylepto.cz.

o d  s o u s e d ů  —

P O Z V Á N K A  N A  L É T O  d O  P Ř E P Y C H

– Do 29. července běží výstava Okoklamy v objektu Staleté hos-
pody. Výstava je pořádána ve spolupráci s Muzeem Pod čepicí – 
Hronov, Světem techniky Dolní Vítkovice a Psychologickým ústa-
vem Akademie věd. Je zaměřena na lidský zrak a dokazuje, že není 
vždy vše takové, jaké se zdá. 
– 5. července – 9. ročník festivalu dechových hudeb Přepychy 
Karla Pšeničného. Dirigent a hudební skladatel, rodák z Přepych 
Karel Pšeničný, jehož jméno přehlídka nese, by se letos dožil 100 

let. Na tradičním setkání milovníků české muziky vystoupí Opo-
čenka, Moravští muzikanti, Sebranka, ARTrosa – mužoreti z Ho-
řic a jako host Jiří Štědroň. 
– 6. a 7. července – „Himmel, Laudon! V Přepychách“. Vzpo-
mínková akce na střet vojevůdců – pruského krále Fridricha a ge-
nerála Gideona Laudona, u Přepych před 260 lety. Při této příle-
žitosti dojde v turisticky atraktivní lokalitě Ve skalách k odhalení 
dřevořezeb obou vojevůdců v životní velikosti, jejichž autorem je 
Petr Stančík z Dobrušky.
– 13. července – Benefiční koncert. Účinkuje mezzosopranistka 
Dagmar Pecková a varhaník Pavel Svoboda. Jejich společné vy-
stoupení v kostele sv. Prokopa se stane odměnou pro štědré dárce, 
kteří přispěli na obnovu varhan i zvonů. 
– 28. července – Požehnání odlitému zvonu sv. Jiřího za účas-
ti biskupa královéhradeckého Josefa Kajneka. U mistra Rudolfa 
Petra Manouška ho nechala odlít obec Přepychy. 
– 28. července – Oslavy 140 let od založení sboru dobrovol-
ných hasičů v Přepychách. Ukázka zásahu profesionálních ha-
sičů, psovodů Policie ČR, techniky Policie ČR a výstava techniky 
IZS a historické hasičské techniky. Hraje Veselá muzika Zdeňka 
France z Moravy. Obec Přepychy

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

O K R U Ž N Í  C E S T A

Za dalším poznáním našeho okresu jsme se opět vydali ve 
čtvrtek 14. 6. Byli jste už v bývalé Krupárně u vesnice Dobré? 
Že ne? No my právě také ne. Navštívili jsme proto tamní Eko 
centrum. 

Svaz tělesně postižených, místní organizace Opočno, připravil 
další výlet, podívali se do Krupárny v Dobrém.  foto: archiv 

Páni, jak my si to tam užili s panem Pavlem Světlíkem! Vyprávěl 
nám, jak centrum vzniklo, zblízka jsme si mohli prohlédnout brh-
líka, mladou sýkorku a dva strakapoudy, spoustu květin a rost-
lin. Pozorovali jsme ryby v jezírku a obdivovali jsme vše, co díky 
šikovným lidem slouží pro návštěvníky. Vypili jsme šípkový čaj 
a jeli dál. Naším cílem byly Kvasiny. Ne, neděste se, nejeli jsme do 
automobilky, ale na prohlídku kvasinského zámečku. Zámecká 
paní Mgr. Soňa Klímová nás vřele přivítala a prošla s námi výstav-
ní prostory, kde jsme obdivovali velké fotografie s přírodní téma-
tikou. Po té jsme se posadili do rodinné kaple a zaposlouchali se 
do tónu varhan. V rytířském sále na nás čekala káva a vyprávění 
paní Klímové o historii jejích předků, o pradědečkovi, který zalo-
žil JAWU. O tom, v jakém žalostném stavu jí byl vrácen rodinný 
majetek, o který se vzorně stará a postupně vše renovuje. Jako 
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zpestření dne nám členové místní skupiny Rarášek předvedli tré-
nink psů na agility. Dalším zastavením byly Houdkovice a místní 
galerie, kde jsou nyní vystaveny pohledy hradů a zámků, a to ne-
jen u nás. A perfektní tečkou byl oběd v restauraci v Trnově. Moc 
jsme si všichni pochutnali. Svaz tělesně postižených v ČR, z. s., 
 místní organizace Opočno

P O d Ě K O V Á N Í 

Jak už je zvykem, ke konci školního roku se to v Kodymově ná-
rodním domě hemží různými vystoupeními základní a umě-
lecké školy. Rodiče se těší, že uvidí své potomky na jevišti, 
a plni očekávání sedí v hledišti. Se slzou v oku hrdě sledují, jak 
jsou děti rok od roku lepší a lepší ve sportu, zpěvu a i jiných do-
vednostech.

Letošní školní Akademie ZŠ Opočno pro mě osobně patřila mezi 
ty nejvydařenější. Myslím si, že můžu mluvit za většinu diváků. 
Skvěle jsme se bavili. Každý si přišel na své. 
 Na konci večera přišlo hodnocení dětí za jejich práci v tomto 
školním roce a rozdávali se diplomy a dárečky pro Borce třídy 
a Borce sportovce. Potom co se všechna ocenění rozdala, jsem tak 
nějak očekávala, že paní ředitelka veřejně poděkuje Jitce Juráško-
vé a panu Muchovi za práci, kterou s dětmi odvedli, a popřeje jim 
hodně štěstí v novém zaměstnání. Bohužel se tak nestalo. 
 Divila jsem se, že vlastně ani nebyly oceněny všechny děti. Klu-
ci z prvního stupně pod vedením pana učitele Muchy získali zla-
tou medaili za 1. místo v okresním kole na McDonalds Cupu a děti 
pod vedením Jitky Juráškové získaly 1. místo v okresním kole a 3. 
místo v kole krajském ve vybíjené. Ptala jsem se paní ředitelky, 
proč ostatní děti nebyly též oceněné. Odpověděla mi, že to bylo 
z kapacitních důvodů. Proto byly oceněny jen děti z devátých tříd. 
 Dovoluji si tedy jménem pyšných rodičů poděkovat našim 
dětem za skvělé sportovní výkony a učitelům za trpělivost, péči 
a čas, který dětem věnují. Ale hlavně chci poděkovat Jitce Juráško-
vé, která se dětem věnuje nejen ve družině a v tělocvičně, ale vede 
je k hudbě a zpěvu a hlavně je jim dobrou „kamarádkou“, které 
se mohou svěřit se svými starostmi. Bohužel od nového školního 
roku tomu již tak nebude. Děti jsou velice smutné, že Jitka opo-
čenskou školu opouští a odchází na novou školu. 
 Jitko, moc děkujeme za vše, co jste tu pro děti udělala, a věřte, 
že děti na vás nezapomenou. Všichni vás máme rádi, a proto vám 
přejeme hodně štěstí a pohody v novém zaměstnání a hlavně tak 
skvělé děti, jako jste měla tady! A že jich za ty roky určitě bylo! 
Díky!  Martina Vostoupalová 

Z U Š  V  O P O Č N Ě  –  B A R E V N Ě  TA N E Č N Í

Po zhlédnutí závěrečného vystoupení tanečního oboru žáků ZUŠ 
v Opočně musíme jen žasnout. Bylo to krásné a hodně emotiv-
ní. A za to patří velké díky nejen šikovným dětem, ale i trpěli-
vým učitelům, kteří s nimi po celý rok pilně trénovali.

Dětský sbor ZUŠ Opočno pod vedením učitelky Prudilové má 
za sebou také obrovský kus práce. Děti byly po celý rok pilně při-
pravovány ať už na zkouškách nebo soustředěních, která pro ně 
ochotně organizovala učitelka Prudilová. Pod vedením učitelky 
Prudilové a Flígrové vystupovaly na Jarním koncertě v Kodymově 
národním domě a při dalších významných akcích města Opočna. 
Dětský sbor byl také sladěn s tanečním oborem a děti předved-

ly krásné barevně taneční vystoupení. Největší úspěch a velká 
gratulace patří umístění na Přehlídce pěveckých sborů v Hradci 
Králové, odkud si děti přivezly krásné 2. místo v tzv. Stříbrném 
pásmu+ ve své kategorii.
 Přejeme tedy všem učitelům klidné a pohodové prázdniny na 
načerpání nových sil. Chtěly bychom poděkovat paní ředitelce 
Vilmě Urešové, učitelkám Petře Flígrové a Pavlíně Prudilové za 
všechna vystoupení, kterých bylo mnoho a byla zvládnuta na vý-
bornou. Dana Faltejsková a Jana Chaloupková

C O  O  Š K O L E  M O Ž N Á   N E V Í T E

Milí čtenáři.  Již delší dobu, v podstatě od mé výpovědi z funkce 
učitelky na místní ZŠ, jsem přemýšlela o tom, jestli mám nebo 
nemám napsat článek do Opočenských novin. Nechtěla bych to-
tiž, aby to vypadalo jako pomsta za mou výpověď. Tolik lidí přijde 
o práci a nikdo se přitom nad tím ani nepozastaví.
 Já jsem se ale nakonec rozhodla, že přece jen napíšu, protože 
se jedná nejen o pověst naší školy v širokém okolí, o  mé bývalé 
kolegy , ale především o rodiče našich žáků, kteří v současné době  
nevnímají zdejší chod školy zrovna pozitivně. Byla bych ráda, kdy-
by se to změnilo a do naší školy začaly opět chodit všechny děti 
z Opočna i okolí, aby neutíkaly do jiných škol, protože těch dětí, co 
již odešly, neustále přibývá a my jsme byla dobrá škola, dokud… 
 Učila jsem na této škole 30 let a po celou dobu od mé výpovědi 
si kladu otázku – proč já jsem získala toto nechvalné prvenství. 
Co se týká mé profesionality, naši žáci na všech sportovních sou-
těžích podávali výborné výsledky, před třemi lety jsme byli vy-
hodnoceni jako nejlepší škola ve sportovních soutěžích v okrese. 
Takže v tom to asi nebude. Tak jsem se ohlédla do minulosti, jestli 
odpověď  nenajdu tam.

Střípky z minulosti
Když končil ve své funkci ředitel školy PaedDr. M. Brandejs, při-
pravil pro tuto práci svého zástupce p. uč. Macka. Byl pro tuto 
funkci vyškolen, měl celkový přehled o chodu školy a navíc byl 
v celém našem kolektivu oblíben. Do konkurzu se přihlásila i p. 
Hrnčířová, do té doby dobrá učitelka na 1. stupni, avšak nechtěná 
na funkci ředitelky. Jak získala toto místo, se můžeme pouze do-
mnívat. Faktem ale zůstává, že svůj nesouhlas proti jejímu zvolení 
jsme vyjádřili peticí s podpisy 95% zaměstnanců školy. (pozn.: vy 
byste šli někam dělat šéfa, když vás na pracovišti nikdo nechce?) 

Působení  Mgr. Jany Hrnčířové ve funkci ředitelky
Paní ředitelce nelze upřít, že po dobu svého působení se zmoder-
nizovala celá škola, celkové vybavení školy, tříd, odborných uče-
ben, kabinetů, učebních pomůcek atd.  atd.
 K čemu to všechno je ale dobré, když chybí na pracovišti pří-
jemná atmosféra, dobré pracovní klima a základní mezilidské 
vztahy, jako je úcta k práci druhých, opora vedení školy, pochope-
ní a další obyčejné věci, ze  kterých se lidé těší.
 Paní ředitelka po nástupu do funkce založila svou politiku na 
striktních, mnohdy nesmyslných nařízeních. Začala postupně 
vytvářet atmosféru strachu a nedůvěry. Téměř nikdy nepopřála 
sluchu názorům druhých a debatu většinou ukončila větou „ale 
JÁ to tak chci“.Postupně se zasloužila o rozpad celého kolektivu 
1. a 2. stupně ZŠ. Její komunikace s podřízenými na poradách 
i jinde byla sporadická, většinou hovořila sama. Málokdy se někdo 
z učitelů odvážil ozvat, protože všichni postupně došli k závěru, 
že to nemá význam. Dále komunikace probíhala pouze na úrovni 
počítačové pošty, čímž dokonale zabránila vyjádření celého ko-



lektivu školy z očí do očí. Ve snaze zalíbit se rodičům a veřejnosti 
popřávala sluchu pouze jim a žákům. Ze své vlastní zkušenosti 
vím, že se mě nikdy před rodiči nezastala a ani v případě ostatních  
zaměstnanců školy. Děti velmi rychle pochopily, že si ke svým 
vyučujícím mohou dovolit více, než je zdrávo (vždyť měly zastání 
na nejvyšších místech) a dobře věděly,že učitel nemá účinné pro-
středky na svoji obranu. Narostla drzost žáků k vyučujícím,cho-
vání se značně zhoršilo a i když se neustále řešily a řeší přestupky 
žáků, nemá to již žádoucí efekt.

Současnost
Myslím si, že tento přístup k rodičům, dětem a k podřízeným byl 
a také je jedním z hlavních důvodů , proč řada učitelů v posled-
ních letech odešla nebo odchází na jiná pracoviště, nebo radši do 
předčasného důchodu. Dovolím si tvrdit, že co se týká obměny 
pracovníků v naší škole, držíme prvenství, nebo se pohybujeme 
na předních místech v okrese.
 Proto kvituji s povděkem, že se o situaci v ZŠ začal zajímat i náš 
zřizovatel MěÚ. Rada města Opočna oslovila vedení ZŠ  a požá-
dala p. ředitelku, aby informovala o personálním obsazení pra-
covních míst, udržitelnosti kvality pedagogického sboru a o po-
hybu pedagogických pracovníků na pracovních místech za dobu 
5 let. Jaké informace jí p. ředitelka poskytla, nevím, ale stačí se 
podívat kolem sebe a přímo bije do očí, kolik lidí odešlo. Napo-
čítala jsem jich včetně nepedagogických pracovníků alespoň 28. 
Říká se tomu lidově „smutný kino“. Takto nelze udržet ani za cenu 
maximálního úsilí kvalitu výuky pedagogického sboru, když se 
vyučující neustále střídají v některých předmětech. 
 Pozn.: za posledních 20 let nebyl na škole zaznamenán jediný 
kvalifikovaný vyučující zeměpisu.

A nakonec
Pochopila jsem, proč se mě p. ředitelka už celých 5 let potřebovala 
zbavit. Byla jsem mezi posledními „rebely“, kteří ji bohužel dobře 
znají. Nesouhlasila jsem s jejím jmenováním do funkce, nesou-
hlasila jsem s tím, jaké metody nátlaku používá při zastrašování 
všech zaměstnanců školy  i na mě, nesouhlasila jsem s tím, že na 
každého zaměstnance má jiný „metr“, nesouhlasila jsem s poni-
žováním mě i jiných zaměstnanců školy. Dříve jsem se občas ozva-
la, když jsem si myslela, že konečně dá taky za pravdu kolegům 
i mně, ale to jsem se těžce mýlila.                                      .

Dodatek
Je to zhruba 2 roky, co proběhla anketa „5 důvodů, proč chodit 
do ZŠ v Opočně“. Dnes by se možná hodila anketa na jiné téma 
„Důvody proč odvolat ředitelku ?“  Eva Šmídová, učitelka 

V Ý P R A V A  B E N j A M Í N K Ů 
Z A  M A L Í Ř E M  K U P K O U

Se skautským oddílem předškolních dětí – Benjamínků 
z Vamberka jsme 12. května navštívili vaše město Opočno. 

Měli jsme velké štěstí, že jsme si mohli ještě před začátkem sezóny 
zajít do opočenské galerie, najít několik hodných lidí, kteří nám 
galerii otevřeli a měli jsme tak příležitost zahrát si hru Opočnem 
za Kupkou, kterou pro děti informační centrum připravilo. Už 
jen to, že hned na začátku dostaly pracovní listy, podložku a malé 
pastelky, bylo velice milé.
 Vaše městečko a zvláště zámek se svým romantickým okolím 
a náměstím jsou moc pěkné, obzvláště když kolem celého náměstí 

kvetly růžové kaštany. A díky pracovním listům z infocentra děti 
procházely městem a viděly i to, čeho by si jinak nevšimly. Na-
víc se nenásilnou formou dozvěděly zajímavé věci o architektuře 
a o malířství.

Na konci městské hry Opočnem za Kupkou obdržely všechny děti 
diplom za splnění všech úkolů.  foto: archiv oddílu

 Byla to náhoda, že jsme měli to štěstí seznámit se s Františkem 
Kupkou, protože naše nové číslo skautského časopisu pro před-
školní děti Benjamína bylo věnované výtvarnému umění. Příští 
schůzku po návštěvě Opočna bylo jednoduché povídat si o Fran-
tišku Kupkovi, o kterém v časopise psali. Děti, které byly s námi 
v Opočně, už jeho dílo znaly a byly pyšné na to, že se mohou před 
ostatními pochlubit, že jeho obrazy viděly. A ještě si přivezly pěk-
ný pamětní list na památku.
 Děkujeme vám za krásný zážitek.
 Lenka Frejvaldová a Jana Štarková

E N Y K Y ,  B E N Y K Y ,  K L I K Y ,  B É , 
A B E R ,  f A B E R ,  d O M I N E … 

...lakonické dětské rozpočítadlo, které nesmlouvavě rozděluje 
a vylučuje a které se pro mnohé voliče stane pomůckou i při letoš-
ních komunálních volbách.   
  Jednotvárná bude i opakující se programová nabídka politic-
kých stran, která se bude snažit posunout lepšími chodníky s abs-
traktními motivy obyvatele Opočna vstříc novým sportovně kul-
turním zážitkům, a to vše v záři nového pouličního osvětlení pod 
bedlivým dohledem kamerového systému. Stejné budou i nostal-
gické náměty na vytahování kostlivců, popř. jejich vracení zpět do 
skříní. 
 Tyto formy uplácení voličů rozličnými předvolebními sliby v dr-
tivé většině postrádají smysl pro realitu a zůstávají tak nenaplně-
né. V neposlední řadě bude nejspíš bohužel ctěn i místní kolorit 
uplivnout si, a možná lépe i trefit, tu konkurenta, tu Sokola, te-
nistu nebo třeba bývalého starostu či starostku současnou, ono 
je to v podstatě takové to enyky, benyky, kliky, bé, akorát v lehké 
parafrázi. Všechno stejné zůstane.
 Udělejme to jinak. Nabízíme a žádáme vás. Vnímejte s námi 
Opočno jako jeden homogenní prvek a odložme rozdělování na 
opozici a koalici. 
 Pojďme diskutovat o tom, co je potřeba udělat nyní a kam by-
chom chtěli Opočno směřovat v budoucnosti. Pojďme hledat spo-
lečná řešení bez rozdílu stranické  příslušnosti. Udělejme něco 
společně Pro Opočno. Děkujeme. Piráti Pro Opočno
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s o u t ě ž  —

P E R L I Č K Y  Z  O P O Č N A

Tajenka z minulého čísla zněla „Dětská slavnost“. Téma bylo 
zvoleno s ohledem na velmi oblíbený svátek, který se slavil 
i v Opočně – Den dětí.

Vznik tohoto významného dne je popsán detailně na wikipedii, 
určitě stojí za přečtení. Je však poměrně dlouhý, dovolte tedy 
stručný výtah:
 V roce 1949 Mezinárodní demokratická federace žen vyhlásila 
Den pro ochranu dětí. Důvodem k vyhlášení bylo masové zabíjení 
žen a dětí v Lidicích v roce 1942 a také ve francouzském Ouradou-
ru v roce 1944. 
 Datum bylo ustanoveno na 1. červen s odkazem na rok 1925, 
kdy se právě 1. 6. konala Světová konference pro blaho dětí a ve 
stejný den bylo na postavení dětí poukázáno i v San Francisku, 
kde bylo shromážděno množství čínských sirotků (v rámci festi-
valu Dračích lodí). 
 Den pro ochranu dětí se začal slavit v roce 1950 a oslavy pro-
bíhaly každý rok. Některé státy převzaly datum a postupně se ze 
Dne pro ochranu dětí stal Den dětí (též Mezinárodní den dětí). 

OPOČNO A DĚTSKÉ SLAVNOSTI PŘED ROKEM 1950
Dětské slavnosti však probíhaly už před vyhlášením Dne dětí. Na-
vštivme jednu, která se konala před 90 lety:
 Na oslavu desetiletého trvání naší samostatnosti pořádala 
místní školní rada v Opočně dne 24. června 1928 Dětskou slav-
nost za účasti městské rady a obecního zastupitelstva.
 O 2. hodině odpoledne vyšel z Trčkova náměstí průvod, v jehož 
čele pěkně se vyjímala krojovaná družina dětí a za zvuků hudby 
spěl na hřiště „Lišťovina“ zvané. Zde po proslovu předsedy místní 
školní rady Vácslava Hájka zahrála hudba národní hymny a žac-
tvo zapělo „Modlitbu za vlast“; načež střídaly se hry, zpěvy, tance, 
sokolská prostná, skupiny a závody. V družné zábavě za krásné 
pohody setrvali rodiče s dětmi, pokud blížící se soumrak nepři-
nutil k návratu.
 Tolik k dětským slavnostem. A co starší ročníky? Velmi vý-
znamná akce připadá na začátek letošního července. Její název 
však v dnešní tajence nenajdete. Přesto – určitá spojitost s dnešní 
tajenkou existuje, ale o tom až příště, po jejím zdárném vyluštění.

Popiska k fotografii z roku 1937 je ukryta v dnešní tajence.  
 Za letopiseckou komisi dm

s p o r t  —

M A Ž O R E T K Y  P Ř I V E Z L Y 
d O  O P O Č N A  d A L Š Í  M E d A I L E

Mažoretky Colloredo se opět blýskly skvělými výkony na sou-
těžích v klasických mažoretkách. Historicky prvním úspě-
chem bylo zlaté umístění COLLOREDA Opočna v zastoupení 
Martiny Tošovské na mistrovství České republiky se svým só-
lem v kategorii junior starších B, které se konalo 19. a 20. květ-
na v Ronově nad Doubravou. 

Dále pak slavila velký úspěch Anna Ludvíková pátým umístěním 
v kategorii senior, duo Markéta Horáková a Klára Peřinová šes-
tým místem v juniorkách starších a duo Barbora Štěpánová s Re-
natou Smrčkovou osmým místem v kategorii juniorky mladší B. 
Na mistrovství ČR se všechna děvčata probojovala z Národního 
šampionátu Čech – sóla a dua klasických mažoretek, které se ko-
nalo ve dnech 14. a 15. dubna v Klatovech. 

Martina Tošovská – 1. Místo MS ČR „sólo klasická mažoretka 
–  kategorie junior st. B“

Tam o postup na mistrovství ČR bojovaly letos poprvé se svým 
sólem Anička Jurášková, Verunka Tošovská a Terezka Roubalová. 
Dále svá vystoupení předvedly Bára Štěpánová, Renata Faltová, 
Martina Tošovská, Anička Ludvíková, Klára Peřinová a Marké-
ta Horáková. Ve dvojicích soutěžily Bára Štěpánová s Renatou 
Smrčkovou a Klára Peřinová s Markétou Horákovou. 

Barbora Štěpánová a Renata Smrčková – 1. Místo NŠ ČR „duo 
klasická mažoretka – kategorie junior ml. B“. 
 foto: 2x archiv autorky

Výsledky Mažoretek Colloredo předčily očekávání. Duo Barbora 
Štěpánová s Renatou Smrčkovou zvítězilo v kategorii juniorky 
mladší B. Byl to obrovský úspěch, protože soutěžily úplně poprvé. 
Všechny předvedly skvělé výkony. Martina Tošovská



 d Ě T S K Ý  A  S P O RTOVN Í  d E N  S E  V Y dA Ř IL

Svůj svátek – Den dětí mohly děti z Opočna i ze širokého oko-
lí oslavit na fotbalovém hřišti a hokejovém stadionu v Opočně 
v neděli 27. května odpoledne. Jak jinak než sportem, když 
akci připravili členové komise pro sport a volný čas. 

Děti si mohly na zimním stadionu a fotbalovém hřišti vyzkoušet 
mnoho sportovních disciplín a zábavných úkolů.  foto: archiv  komise

Vše probíhalo jako při správném tréninku. Nejprve rozcvička, 
které se ujala paní Žahourková se svými kolegyněmi. Už během ní 
se někteří nedočkavci vrhli na absolvování disciplín, kterých bylo 
skutečně hodně. Nadšené děti měly brzy plnou kartičku razítek, 
a tak Klaun Lukíno (pan Stančík), který celou akci moderoval, 
přinesl překvapení. Obrovský nafukovací balón, se kterým si děti 
užily báječnou zábavu. A pak už přišla vytoužená odměna – drob-
ný dárek, samozřejmě po předložení kartičky s razítky.  
 Děkujeme městu Opočnu za financování akce. Děkujeme všem 
pomocníkům u jednotlivých disciplín – fotbalistům, hokejistům, 
žákům školy a dalším dobrovolníkům. Děkujeme také za zajištění 
občerstvení manželům Menclovým. 

Členové komise pro sport a volný čas Jana Hrnčířová, Luděk 
Kopecký, Dušan Krištof, Jan Musil, David Paštika, Lucie 

Prausová, Kateřina Vošlajerová, Vítězslav Zilvar

N O H Ej BA LOV Ý  TUR NAj  V E T E R ÁNŮ  45+

V rámci oslav 150. výročí založení Tělocvičné jednoty Sokol 
Opočno uspořádal nohejbalový oddíl již 13. ročník turnaje. 

Turnaje se zúčastnilo jedenáct tříčlenných družstev. Zvítězil tým 
z Poličky.  foto: Honza Ježdík

Výjimečnost této sportovní události spočívá v tom, že se mohou 
zúčastnit pouze hráči, kteří již dosáhli věku 45 let. O putovní po-
hár se utkalo 11 tříčlenných družstev a vítězem se stali nohejba-
listé z Poličky, kteří zavítali do Opočna poprvé. Druhé místo vy-
bojovalo družstvo sousedů ze Semechnic a pomyslnou bronzovou 
příčku získala trojice Žamberk Kovy. Obavy z nepřízně počasí se 
nenaplnily a turnaj se po všech stránkách vydařil. 

Společná fotografie účástníků turnaje.  foro: archiv autora

 Pochvalu si zasluhují technické služby za přípravu celého areálu, 
výborná obsluha občerstvení Broumarka, sponzoři, kteří věnovali 
ceny pro vítěze a rovněž organizátoři z nohejbalového oddílu. Díky 
podpoře tělocvičné jednoty domácí hráči odehráli turnaj v nových 
dresech s logem Sokola. Za nohejbalový oddíl Ladislav Ježdík

M E M O R I Á L  M I R O S L A V A  K L I K Y 
L E T O S  V Y H R Á L A  S O L N I C E

V Opočně se v sobotu 16. června uskutečnil 21. ročník memo-
riálu Miroslava Kliky, turnaje mladších přípravek na počest 
dlouholetého hráče, trenéra a činovníka TJ Spartak Opočno. 

Vítězný tým Solnice.  foto: Petr Reichl

Podle slov hlavního organizátora tohoto turnaje Pavla Sýkory si 
za ta léta našla cestu do Opočna mužstva z širokého okolí nejen 
z našeho regionu, ale i z Pardubicka, někteří trenéři se zde potká-
vají už poněkolikáté na konci sezóny a všichni odjíždějí vždy velmi 
spokojeni jak s úrovní turnaje, tak hlavně přátelskou atmosférou 
a pohodou. Velké díky všem organizátorům a organizátorkám – 
opět jste nás přesvědčili, že i v poměrně skromných podmínkách 
se dá udělat velká a nádherná věc.
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Výsledky: 1. místo SK Solnice – zelení, 2. místo FK Letohrad, 
3. místo Borohrádek, dále SK Solnice – bílí, TJ Sokol Libchavy, 
MFK Nové Město n. Metují, SK Dobruška, TJ Spartak Opočno 
FK Jaroměř, FC Spartak Rychnov nad Kněžnou.
 Nejlepším hráčem byl vyhlášen Theodor Mrázek z TJ Spartak 
Opočno, nejlepším brankářem  Radek Pavlík z FK Letohrad a  nej-
lepším střelecem se stal  Lukáš Gavula z SK Solnice.
 Hráče a hráčky čekala spousta cen i díky sponzorům – městu 
Opočnu, Kristině Colloredo-Mansfeldové, firmám Značkové ná-
řadí, s.r.o., Josef Králíček – reklama, Čtvrtečka – autodoprava, 
Lukášek – autoservis, Pneuservis – Martin Holeček, ELMONT 
Březovský a spol. s.r.o., BN International s.r.o., Česká Skalice. 
Všem moc děkujeme a těšíme se již na příští ročník.
 za pořadatele Jan Zemen

dĚ TS KÉ  HŘIŠTĚ  Z A  SO KO LS K ÝM  dOM E M

„Konečně jsme se dočkali!“ říkali rodiče malých ratolestí při 
slavnostním otevření dětského hřiště za Sokolským domem 
při oslavách 150 let od založení Sokola v Opočně.

Nové dětské hřiště za Sokolským domem je přístupné pro děti 
denně od 9 do 19 hodin.  foto: archiv  TJ Sokol Opočno

Tak jako mnoho nových věcí, vznikalo toto hřiště s problémy a za 
delší dobu, než jsme si přáli. Ale je tady a je přístupno všem dětem 
do 12 let s doprovodem denně v příznivém počasí od 9 hodin do 
19 hodin.
 Má ještě dost nedostatků, ale při dobré finanční konstelaci se je 
snad brzy podaří odstranit. Při této příležitosti bych chtěl rodiče 
poprosit, zda by se podívali do sklepa či na půdu a hračky v dob-
rém stavu, které tam zahálejí, věnovali k potěšení druhých na 
naše hřiště. Největší odměnou pro nás je plné hřiště spokojených  
dětí. (jk)

H B C  R A N g E R S  O P O Č N O

Oddíl v mládežnických kategoriích hraje již druhou sezónu. Letos 
se nám podařilo zajistit tři věkové kategorie. Byli jsme přihlášeni 
na celou sezónu v kategoriích přípravek a mini-přípravek a museli 
jsme absolvovat 7 turnajů z každé kategorie. 

Mikro-přípravka (2010 a mladší)
Na začátku sezony naši nejmenší hokejbalisté hodně bojovali, aby 
udrželi hru a krok se soupeři. Pro většinu z nich to byl první zápas 
v životě. Zlomem v jejich hře byl turnaj v kryté hale v Pardubicích, 
kde kluci nepoznali hořkost porážky. Od té doby jsme na každém 
turnaji hráli vyrovnané zápasy. 

Mužstvo mikro-přípravky.

Sestava: Jiří Vogl, Jaroslav Vogl, Šimon Hejna, Filip Záliš, Jakub 
Stodůlka, Mojmír Martinec, Matěj Hruška, Martin Mňuk

Trenéři: Petr Hruška, Milan Havlíček
Vedoucí mužstva: Ladislava Voglová

Mini-přípravka (2009–2010)
Většinu tohoto týmu tvořili nejstarší hráči z mikro-připravky. Na 
začátku sezony bylo vidět, že proti starším klukům, které soupe-
ři nasazovali, nebudeme hrát moc vyrovnané zápasy. Také jsme 
dlouhou dobu hledali brankáře. 
 Nakonec se postu brankáře chopil klučina, pro kterého bylo 
vše poprvé a nikdy ve výzbroji ani v bráně nestál. Na konci sezony 
jsme již hráli vyrovnaná utkání skoro se všemi soupeři.  Podařilo 
se nám najít dalšího brankáře, a tak budeme do další sezóny na-
stupovat už se dvěma gólmany. 

Mužstvo mini-přípravky.

Sestava: gólmani – Jakub Stodůlka, Adam Ondráček; hráči – 
Šimon Hejna, Martin Mňuk, Jiří Vogl, Filip Záliš, Matěj Hruška, 

Karel Rejchrt, Noemi Koďousková, Štěpán Rouha, Samuel 
Mrázik, Vašek Snopek

Trenéři: Petr Hruška, Milan Havlíček, Mojmír Martinec
Vedoucí mužstva: Hana Martincová, Ladislava Voglová

Přípravka (2007–2008)
U této kategorie jsme v letošní sezoně zaznamenali také zlepšení,  
i když ne takové, jaké jsme očekávali. Když se tým sešel v plné síle 
a se všemi hráči, byli jsme schopni porazit i nejsilnější tým na tur-
naji. Bojovnost se jim nedá upřít, když i za nepříznivého výsledku 
jsou schopni zápas dohrát s nasazením všech sil. 



Mužstvo přípravky. foto: 3x archiv HBC Rangers Opočno

Sestava: gólmani – Filip Martinec, Filip Jančárek; hráči – 
Vojtěch Kovaříček, Lukáš Dobýval, Jiří Hruška, Andrei Baran, 
Adam Školník, Nikolas Koďousek, Miroslav Horváth, Ondřej 
Kupka, Jiří Vogl, Šimon Hejna,  Vašek Snopek, Karel Rejchrt, 
Matěj Hruška, Jakub Stodůlka, Noemi Koďousková, Štěpán 

Rouha, Josef Zamastil
Trenéři: Mojmír Martinec, Petr Hruška, Milan Havlíček

Vedoucí mužstva: Hana Martincová

Výhled na novou sezonu 2018–2019
Do příští sezony přihlašujeme dvě mládežnické kategorie: mlad-
ší žáky a mini přípravku, bohužel víc kvůli náročnosti mladších 
žáků, kteří hrají jednou za čtrnáct dní turnajově, nejsme schopni 
pokrýt. 
 Závěrem bych chtěl poděkovat všem dětem za skvělou repre-
zentaci města, že i tak malé město se neztratí z mapy hokejbalu 
východních Čech. Je jasné, že nemůžeme konkurovat klubům 
a městům, která tento sport podporují a mají velkou hráčskou 
základnu a hokejbalovou historii. Ale o to víc bojujeme, abychom 
byli vidět a reprezentovali naše město, jak nejlépe umíme. Velké 
poděkování patří rodičům.
 Jako klub chceme poděkovat sponzorům našeho klubu: Měs-
to Opočno, Základní škola Opočno, Ecom s.r.o., ABSOLUT 
SERVIS, s.r.o. 

Stále probíhá nábor nových hráčů a hráček. Kdo by chtěl tento 
nenáročný sport zkusit, může nás kontaktovat na facebookové 
stránce HBC Rangers Opočno nebo telefonním čísle 603 372 
451.  Mojmír Martinec 
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ř á d k o v á  i n z e r c e  —

– Koupím Jawa Pérák i ve špatném stavu za cenu dohodou. Přijedu  
a hned odvezu.  tel. 603 546 158
– Prodám: dětskou dřevěnou postýlku 120x60, pro sběratele knihy 
Karla Maye, Julia Verna, Dumase-Tůmy 1923-27. Tel.: 721 781 847.

Uzávěrka příštího čísla 16. 7. 2018 v 15 hodin — Vyjde 26. 7. 2018

Opočenské noviny – periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává město Opočno. Zdar-

ma. E-mail: opocenskenoviny@mu.opocno.cz. Redakce: Dalibor Štěpán ml. – šéfredaktor (telefon: 777 

634 447), Tereza Hoderová. Grafická osnova: atelier duplex s. r. o. Grafická úprava: Tiskové centrum 

města Opočna. Číslo 7/2018 vyšlo 28. 6. 2018. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtis-

ky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1.650 výtisků.

Koupím staré a starožitné obrazy, lustry, hodiny, náramkové 
a kapesní hodinky, fotoaparáty, housle, pivní lahve, auta na kabel, 

knihy, pohledy, mince, bankovky, odznaky, šavle, bodáky, sklo, 
porcelán a jiné. Poradenství, OCENĚNÍ i návštěva je 

ZDARMA, platba hotově. Tel.: 605 254 511 p. Hrneček 
POZOR – Platí stále! Vyklizení i celé pozůstalosti.

Vlastníte nemovitost ve velmi špatném až zchátralém stavu 
nebo dlouho neobývanou nemovitost před vyklizením? 

Nabídněte. Platím hotově. Tel: 724 806 101

BOWLING OPOČNO OPĚT V PROVOZU
Otevírací doba:

pátek 17:00 – 24:00
sobota 17:00 – 24:00
neděle 17:00 – 24:00

V jiné dny otevřeno po telefonické dohodě. 
Kontakt: Petr Mencl, Švamberk 264, Opočno

Telefon: 721 358 490 / 604 986 041
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ODEČTY VODY 
 
Vážení občané,    
přiblížil se další termín pravidelného čtvrtletního odečtu (k 31. 3. 2015), dovolujeme si vás znovu 
požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nejpozději do 5. 4. 2015)  
Děkujeme, TSMO 
 

Odečítací lístek 
Technické služby města Opočna, s.r.o. 

Jméno: 
 

 

Adresa: 
 
 

 

Tel: 
 

 

E_mail: 
 

 

 

  Žádám o stanovení spotřeby výpočtem 
 

Datum a podpis: ………………………….…………………………… 

 

..m3

.x  0,001 
.x  0,01

.x  0,1 

PŘEDNÁŠKY 
KONCERTY 
DIVADLO 
VÝSTAVA 

WWW.AKADEMICKETYDNY.CZ 

Vladimír Mišík a ČDG, Eduard Stehlík, Zbigniew Czendlik, 
Cyril Höschl, Tomáš Petráček, Spirituál kvintet, 

Martin C. Putna, Vladimír Smékal, Roman Joch, Matyáš Zrno, 
Ladislav Heryán, Lenka Dusilová, Jiří Padevět, Alexander 

Tomský, Dušan Majer, Jan Royt, Zdenek Wasserbauer, Jan 
Linhart, Aleš Palán a Jan Šibík, Divadlo na tahu, Vladimír 
Just, Zdeněk Opatrný, Jiří Kocourek, Pavel Kalina a další… 
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Akce platí od 01.07.2018 do 31.07.2018. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška

otevírací doba: Po-Pá - 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Luděk Kolář
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

Nově otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00

ŠIROKÝ SORTIMENT PRO DŮM, ZAHRADU, AUTO

Najdete nás i na Facebooku: 
Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Obchodní referentku pro obchodní kancelář v Dobrušce
Vhodné pro absolventy které zaučíme, nebo zkušené pracovníky, cestování po celém světě.

Pracovní poměr na dobu neurčitou, nástup po dohodě, možný ihned. Nabízená mzda (hrubá): 
25 000 Kč - 35 000 Kč.

Výborná znalost anglického jazyka slovem a písmem, další jazyk výhodou. 

Více na www.nastrojecz.cz/kariera.php ... Životopisy zasílejte na email pithart@nastrojecz.cz

Hledáme nové pracovníky: 

Středoškolské, nebo vysokoškolské vzdělání. Časová flexibilita, cestování za zákazníky a dodavateli. 
Práce na PC v běžných kancelářských programech, v informační technologii zaškolíme. Řidičský průkaz skupiny B. 

Trestní bezúhonnost. 25 dní dovolené a další zaměstnanecké výhody.

Úhlová bruska
L 15-10 150mm; 1500W; 10.000ot/min
kabel 4m; 3,6kg 230/CEE + brýle

Úhlová bruska
L 1001 125mm; 1010W; 10.000ot/min
kabel 4m; 2,3kg 230/CEE + brýle

130 dílná sada nářadí
1/4“ + 3/8“ + 1/2“ 4-32mm 
+ 3 ráčny 72 zubů + klíče
+ RC model 1:18 
Truck Maistro Rock Crawler

12 dílná sada klíčů 
s přepínací páčkou, vyhnuté-15°, ISO1711-1 
ve vinylovém pouzdře 
(8,9,10,11,12,13,16,17, 18,19,22,24mm)
+ Rychlovarná konvice Rohnson R-790

Příklepová vrtačka
EVP 13 E-2H3, 650 W, 13/16/35 mm
+ Protect Kit

Řetězová pila
EPR 35-24 A 2 400 W 350 mm
super cena do vyprodání, jen na našich prodejnách!!!
+ Protect Kit

Protect Kit ke každému 
nákupu elektronářadí Narex

refl exní vesta + ochranné brýle
+ respirátor + ušní ucpávky + rukavice

Platí do vyprodání zásob

59 dílná sada nářadí
1/4“ + 1/2“ - 4-32mm 
+ 2 ráčny 72 zubů
+ Sada nožů BerlingerHaus 
nerez 6ks Forest Line

SanRemo-Mettal
DD 2G 10.8-LD 1/2018 M 03 + brýle

Úhlová bruska

Platí do vyprodání zásob

SanRemo-MettalSanRemo-Mettal
Úhlová bruska

+ Protect Kit

12 dílná sada klíčů 

Platí do
vyprodání zásob

4586,78 Kč bez DPH
5550,00 Kč s DPH

1982,64 Kč bez DPH
2399,00 Kč s DPH

2586,78 Kč bez DPH
3130,00 Kč s DPH

Patent 
4CZech One

Patent 
4CZech One

3470,25 Kč bez DPH
4199,00 Kč s DPH

1734,71 Kč bez DPH
2099,00 Kč s DPH

3304,96 Kč bez DPH
3999,00 Kč s DPH

Příklepová vrtačka

2295,04 Kč bez DPH
2777,00 Kč s DPH Řetězová pilaŘetězová pila

2478,51 Kč bez DPH
2999,00 Kč s DPH

1734,71 Kč bez DPH
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zážitky se zvířátky 

 

Farma Wenet 
Kladská 346, 550 01 Broumov 

 
777 762 305,  777 699 588 

 

www.wenet.cz       farmawenet    

inzerce
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V minulé čtyř-
směrce jsme hle-
dali skluzavku. 
Drobnou cenu 
si v opočenském 
íčku může 
vyzvednout 
Emča Petříčková. 
Gratulujeme. 
Tentokrát vám 
žádnou nápovědu 
nedáme, protože byste to hned uhodli. 
Své odpovědi nám můžete posílat na 
kontakty uvedené u křížovky. Od září 
přemýšlíme o nějaké změně. Tak kdyby 
vás napadlo, za co vyměnit čtyřsměrku, 
klidně nám to napišetě společeně  
s tajenkou. A teď už hurá na prázdniny!
 (red)

dětský koutek – čtyřsměrka —

Správná odpověď z minulé křížovky byla dětská slavnost. O dětské 
slavnosti si může přečíst v Perličkách z Opočna na straně 12. Drob-
nou cenu si v opočenském informačním centru může vyzvednout Ja-
roslav Hofman. Gratulujeme. 
 A co hledáme tentokrát? Opět to bude jedna tradiční událost.  Au-
torka „perliček“ Dana Marková nám toho k ním moc neprozradila.

Více se dozvíme v příštích Opočenských novinách. Své odpovědi 
můžete zasílat e-mailem na adresu tic@opocno.cz, prostřednictvím 
SMS zprávy na 777 634 447 – do zprávy prosím uveďte i své celé 
jméno. Odpověď nám také můžete zatelefonovat do informačního 
centra na číslo 494 668 111 nebo se stavit osobně. Uzávěrka odpo-
vědí je v pondělí 16. července v 15 hodin.  (red)

křížovka —

AMOR

BOUDA

CAMP 

EDÉM 

INSECTA 

KAPOTA 

KINO

KORSO 

MÁKY 

MLÝN 

NEGR 

POKLES 

ROCO 

RUCE

SLÁĎ

ŽRALOK
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JARMARK NA HRADIŠTI OPOČNO
Řemeslné trhy, skupina historického šermu Fext, loutkové divadlo Opočenský 
Kašpárek, soutěže, hry a další (pátek 16–24, sobota 8–24, neděle 8–20).

PÁTEK
SOBOTA
NEDĚLE

SOBOTA 4. 8. od 2100 Disko párty s Hapaláky ZIMNÍ STADION | Zábava pro všechny generace.  
Vstupné 80 Kč. Pořádá HC Baroni Opočno.

C O V E R  &  G R A F I C K Á  P É Č E : AT E L I E R  D U P L E X S A Z B A   A  T I S K : T I C  O P O Č N O

DOPROVODNÉ  AKCE  NA  TRČKOVĚ  NÁ MĚSTÍ

3.– 5. srpna
2018

NA PORCINKULI VÁS ZVE MĚSTO OPOČNO S ORGANIZÁTOREM POUTI MONIKOU RŮŽIČKOVOU A MAJITELI ATRAKCÍ 

17 

00BRATŘI EBENOVÉ

22
 

00AC/CZ

900 VETERÁNI V KLÁŠTEŘE (výstava historických vozidel, do 1600)

Hlavním partnerem oslav a koncertů je společnost Bohemilk a.s.

Jarmark a doprovodné akce na Trčkově náměstí pořádá DS OPOČNO – DIVADLO KODYM za podpory města Opočna. 
Produkce JMC Production – www.jmc-production.cz

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA – V PONDĚLÍ VELKÉ SLEVY NA VŠECHNY ATRAKCE!

2000 ČECHOMOR

1900
 VÁCLAV NECKÁŘ

 2300 STO ZVÍŘAT
SOBOTA – vstupné dobrovolné

NEDĚLE – vstupné dobrovolné

PÁTEK – vstupné 200 Kč/předprodej v IC Opočno za 180 Kč

Doprvodný program
skupina historického šermu

na který vás zvou 
majitelé atrakcí

FEXT

2150
 OHŇOSTROJ

LET MĚSTA 


